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Abstract (en)
[origin: US4779382A] A mechanism for mounting a sanding disk to the spindle of a portable right-angled grinder that will allow the connection to
be released without extra tools. The mechanism consists essentially of a hollow spindle (18), of a tensioning anchor (22) that is accommodated
inside the spindle (18) such that it can slide back and forth axially subject to an activating mechanism (54) but cannot rotate, and of two flanges that
accommodate the sanding disk (28) between them, one of which, a mating flange that constitutes a support (20), is rigidly secured to the spindle,
and the other of which, the tensioning flange (26), is loosely secured to the tensioning anchor (22). Between mutually facing demarcating surfaces
(34 & 36) of the tensioning anchor (22) and the spindle (18) is a space (39) that communicates with another space (44) in the tensioning anchor
(22). The spaces (39 & 44) are full of a plastic material (40) that can transmit force hydraulically. A piston ( 46) is accommodated in the second
space (44), slides back and forth subject to the activating mechanism (54), forcing the plastic material out and creating tensioning force in the space
(39), and can be secured in the tensioning position.

Abstract (de)
Gegenstand der Erfindung ist eine Einrichtung zum Befestigen einer Schleifscheibe an der Werkzeugspindel einer tragbaren Winkelschleifmaschine,
die das Lösen der Befestigung ohne Hilfswerkzeug erlaubt. Die Einrichtung besteht im wesentlichen aus einer hohl ausgebildeten Werkzeugspindel
(18), einem im Inneren der Hohlwelle (18) drehfest, aber in axialer Richtung mit Hilfe eines Betätigungsmechanismus (54) verschiebbar gelagerten
Spannanker (22) sowie zwei die Schleifscheibe (28) zwischen sich aufnehmenden Flanschen, von denen der ein Widerlager (20) bildende
Gegenflansch starr an der Werkzeugspindel und der Spannflansch (26) lösbar am Spannanker (22) angeordnet sind. Zwischen einander
zugewandten Begrenzungsflächen (34,36) des Spannankers (22) und der Werkzeugspindel (18) befindet sich ein erster Hohlraum (39) der mit
einem im Spannanker (22) angeordneten zweiten Hohlraum (44) in Verbindung steht. Die Hohlräume (39,44) sind mit einer plastischen Masse (40)
zur hydraulischen Druckübertragung ausgefüllt. Im zweiten Hohlraum (44) ist ein Kolben (46) angeordnet, der durch den Betätigungsmechanismus
(54) unter Verdrängung der plastischen Masse (40) und Erzeugung des Spanndrucks in dem Hohlraum (39) verschiebbar und in der Spannstellung
arretierbar ist.
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